
VIJESTI

GODišNJA SKUPšTINA PODRUZNICE S GIG-a HRVATSKE ZAGREB

11. svibnja ove godine održana je
godišnja skupština podružnice Zagreb.
Skupštinu je otvorio predsjednik U
pravnog odbora Lojen Mato, dipl. inž.

U ime DIT-a Hrvatske skupštinu je
pozdravio Knežević Filip, dipl. inž.

Predsjednik Upravnog odbora pod
nio je slijedeći izvještaj:

• Rad Upravnog odbora
Ovaj Upravni odbor je izabran na

godišnjoj skupštini prošle godine. Već
na početku svog rada Upravni odbor
postavio je plan rada. Zadaci i plan
rada rezultirali su iz diskusije na pro
šloj godišnjoj skupštini i izvještaja
koji je bio podnijet, a sastojali su se
u slijedećem:

1 - Povesti akciju za oživljavanje
društvene aktivnosti korištenjem klub
skih prostorija.

2 - Povesti akciju za konačno rje
šavanje pitanja zaostale članarine.

3 - Organizirati stručna predava
nja.

4 - Rješavati tekuču problematiku
Društva.

Veći dio rada na postavljenim za
dacima odvijao se preko postojećih ko
misija: za zakonodavstvo, za produk
tivnost rada, za školstvo i za društveni
rad.

Plan rada postavljen je tako da se
ne ide previše u širinu, već da se od
ređeni dio postavljenih zadataka za
ista i izvrši. U tom smislu poduzeti su
i određeni koraci preko informacija u
»Obavijestima«, putem uvođenja de
žurstva članova odbora u prostorija
ma Društva na dane određene za geo
dete, no moramo nažalost konstatirati
da je efekat izostao.

Slab uspjeh u oživljavanju društve
ne aktivnosti ne bi se mogao pripisati
samo nezainteresiranosti članova Dru
štva, već i specifičnim uvjetima u ko
jima živi većina naših stručnjaka a
koji su nam svima poznati. Većina čla
nova rade za vrijeme proljetnih, ljet
nih i jesenskih mjeseci na terenu i za
to vrijeme teško je provesti neku zna
čajniju i širu akciju. Stoga se rad
Upravnog odbora sveo na sastanke i
na rad po komisijama, a tokom zim
skih mjeseci organizirana su stručna
predavanja.

Konstatiramo i ovaj puta kao i na
prošloj godišnjoj skupštini da nisu svi
članovi Upravnog odbora sudjelovali
u radu. Neki se nisu pojavili ni na jed
noj sjednici. Možemo samo ponoviti
ono na što je ukazivano i na prethod
noj skupštini da u Upravni odbor tre
ba birati one ljude koji hoće raditi.

• Organizaciona stanje
Naša Podružnica sada broji 255 čla

nova. Usporedi li se taj broj sa 305
članova u 1967. god., dolazimo do kon
statacije da je broj članstva u opa
danju, što još više naglašava podatak
da je podružnica u godini 1964. imala
440 članova. Ipak već i cifra o broju
članstva u 1967. nije sasvim tačna, jer
obuhvaća velik dio članstva koje uop
će nije plaćale članarinu i faktično be
splatno dobivalo »Geodetski list« i
»Obavijesti«, Prema statutu Saveza ne
plaćanjem članarine dulje od godine da
na prestaje automatski članstvo. No,
kako se to nije strogo primjenjivale,
to je bilo članova čiji je zaostatak u
plaćanju članarine iznosio i 4 godine.
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Upravni odbor je od.lučio da to pita
nje jednom riješi, jer zbog takvih »čla
nova« nije bio u stanju da na vrijeme
podmiru je davanja »Geodetskom listu«
i Republičkom savezu. Dovoljno je
spomenuti da su u ožujku 1967. pod
mirena dugovanja tek za 1964. Zbog
toga su svi članovi koji nisu platili čla
narinu dulje od jedne godine lično o
baviješteni o iznosu dugovanja i roku
u kojem treba da ga podmiri . članovi
koji ni tada nisu platili članarinu bri
sani su iz članstva.

Paralelno s tim pokrenuta je i ak
cija za uključivanje novih stručnjaka
u Društvo, koja je djelomično urodila
plodom - učlanjeno je 18 novih čla
nova. Djelomično, jer je to još uvijek
malen broj obzirom na broj mladih
stručnjaka koji svake godine izlazi iz
Fakulteta i Geodetske tehničke škole.
Smatramo da bi tu akciju u tom smi
slu trebalo nastaviti pa i proširiti.

Na Geodetskom fakultetu u Zagre
bu pokrenuta je akcija od strane stu
denata da se učlane u Društvo. No, ka
ko prema statutu Društva ne ispunja
vaju uvjete, jer nemaju određene kva
lifikacije, to je njihova želja do sada
ostala neispunjena. To pitanje moglo
bi se možda principijelno riješiti kroz
diskusiju na ovoj Skupštini.

• Izvještaj stručnih komisija
I z v j e š ;t .a j K o m i s i j e z a z a

ko no da v s tv o - Komisija za za
konodavstvo osnovana na sastanku U
pravnog odbora Podružnice od 20. III
1967. nije se sastala u izabranom sa
stavu zbog prezauzetosti i otsutnosti
članova komisije.

Međutim usprkos toga u vezi zako
nodavstvu u okviru Podružnice učinje
no je mnogo i to u širim okvirima ne
go što ih pruža Podružnica tj. navede
na komisija Podružni ce.

U vezi izmjene Osnovnog zakona o
premjeru i katastru zemljišta osnova
na je na prošloj godišnjoj skupštini
Podružnice posebna komisija za raz
matranje tog pitanja.

Za razmatranje prednacrta Repu
bličkog zakona o premjeru i katastru

zemljišta Savez GIG-a Hrvatske osno
vao je posebnu komisiju od 9 članova.
Svi članovi te komisije su iz podruž
nice Zagreb. Komisija je svestrano ra
zmotrila predloženi prednacrt i dala
niz primjedbi na predložene članove i
stavke, a također i prijedloge za proši
renje Prednacrta na taj način da bi
obuhvatio šire područje geodetske dje
latnosti.

Iz vj e š taj Kom i s i j e za pro
d u k t i v n o s t r a d a - U proteklom
periodu Komisija za produktivnost ra
da nije u svom djelokrugu imala neku
posebnu problematiku koju bi trebalo
rješavati, no to ne znači da iz djelo
kruga rada Komisije nema nikakve
problematike. Poznato nam je svima
da je naša struka - kod toga mislimo
na operativu - organizirana u geodet
skim poduzećima. činjenica je da u
geodetskim radnim organizacijama si
stem radničkog samoupravljanja dola
zi do punog izražaja preko za to odre
đenih organa. Nešto posebno poduzi
mati od strane Društva u tom smislu
nije se pokazalo potrebnim. Naime, si
stem rada naših geodetskih organiza
cija bazirao je na principu rada po
učinku i sistemu ekonomskih jedinica,
što je analogno takvoj organizaciji 11-
vjetovalo i povećanje produktivnosti
rada.

Za usvajanje novih metoda rada po
stavlja se uvjet nabave novog rnoder
nijeg instrumentarija. Budući da naša
poduzeća ne raspolažu dovoljnim bro
jem deviza, to nisu u tom pogledu mog
Ja ništa ni poduzimati. Rad u našim
organizacijama odvijao se uglavnom
sa postojećim starim instrurnentari
jem. Od ovoga čine iznimku neke pri
vredne organizacije koje u svom sašta
vu imaju manje geodetske grupe. Iste
su imale mogućnosti nabavke nešto
modernijeg instrumentarija, ali to nije
imalo bitnog utjecaja na modernizaci
ju poslovanja ostalih geodetskih orga
nizacija.

Na osnovu toga Komisija je mišlje
nja da bi Društvo preko Privredne ko
more grada trebalo da poduzme kora-
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ke za dobivanje potrebnih deviza za
nabavku savremenog instrumentarija
što bi se u svakom slučaju pozitivno
odrazilo na povećanje produktivnosti
rada.

I z v j e š t a j K o m i s i j e z a d r u
š tv e ni rad - Na prvom sastanku
novog Upravnog odbora održanom 20.
III 1967. formirana je Komisija za dru
štveni rad. Na tom sastanku preporu
čeno je Komisiji da pokuša oživiti dru
štvenu djelatnost članova. Prvi sasta
nak Komisije održan je 27. III 1967. i
~ada je utvrđen plana rada. Sastavljen
Je tekst oglasa o ponedeljku kao danu
geodeta u prostorijama DIT-a. Tim O
glasom željeli smo stare članove pot
sjetiti da je ponedjeljak dan geodeta
u DIT-u, a nove upoznati s tim.

Clanovi Komisije odlučili su da se
svaki ponedjeljak sastaju u društve
nim prostorijama nadajući se da će se
bar netko odazvati oglasu. Tokom mje
seca travnja i svibnja su se gotovo re
dovito sastajali ponedjeljkom u dru
štvenim prostorijama. Međutim osim
njih nitko se tih dana nije pojavljivao
u DIT-u.

. Na je_dnom od sastanaka Komisija
Je odlučila da tokom zime i proljeća
organizira nekoliko stručnih predava
nja. Uspjeli smo organizirati dva pre
davanja. Prvo predavanje pod naslo
vom »Satelitska geodezija« održao je
29. I 1968. u našim prostorijama Mi
ljenko Solarić, asistent Geodetskog fa
kulteta u Zagrebu. Predavanje je bilo
vrlo dobro posjećeno.

Drugo predavanje »Automatizacija
u fotogrametriji« održao je docent inž.
Vjekoslav Donassy 19. II 1968. Preda
vanje je bilo odlično posjećeno. Komi
sija je bila ugovorila još dva preda
vanja međutim su predavači zbog pre
opterećenosti predavanja otkazali. Ka
ko je Geodetski fakultet ove sezone or
ganizirao predavanje »Naše pomorske
karte«, a u zajednici s »Geozavodom«
predavanje »Kornasacija i kartografi
ja« na koju su pozvani i naši članovi,
to smatramo da smo ove sezone imali
priliku da posjetimo četiri vrlo intere
santna predavanja.

• Kratak prikaz diskusije
Prof. dr inž, Franjo Braum, dekan

Geodetskog fakulteta naglasio je kao
glavnu aktivnost u društvenom radu
održavanje stručnih predavaniia i p0-
trebu uvođenja tema i predavača iz
operative, jer su do sada gotovo svi
predavači bili sa Fakulteta.

Grgac Stjepan, dipl. inž. govorio je
o pitanju zapošljavanja mladih struč
njaka. Prema njegovim riječima geo
detske organizacije pojedinačno nisu
u stanju to pitanje riješiti, već je po
trebno nastupati zajednički. Do sada
se to slabo rješavalo kako na područ
ju cijele Jugoslavije, tako i u Hrvat
skoj, te se nije došlo dalje od poslov
no-tehničke suradnje geodetskih orga
nizacija sa teritorija Hrvatske. Potreb
no je zajednički da se pristupi afir
maciji struke, da se zajednički nastupi
na našem tržištu i tržištu izvan gra
nice naše zemlje, a to bi pružilo mo
gućnosti otvaranja novih radnih mjes
ta odnosno zapošljavanja mladih stru
čnjaka koji dolaze.

Prof. dr inž. Nikola čubranič iznio
je mišljenje da nezaposlenost nastaje
i zbog specifičnog gledanja i tretiranja
geodetske djelatnosti. Navodi za pri
mjer Sloveniju, gdje nema nezaposle
nih geodetskih stručnjaka i gdje su
primanja početnika za oko 80% veća
nego u Hrvatskoj.

O zapošljavanju diskutirali su po
red spomenutih drugovi Knežević Fi
Iip, dipl. inž., Dragnić Tošo, direktor
Geodetske uprave, Kovačec Josip, geo.,
škegro Roko, dipl. inž., prof. dr inž,
Franjo Braurn, Rodovski Dalibor i doc.
inž. Vjekoslav Donassy.

U diskusiju o Osnovnom zakonu o
premjeru i katastru zemljišta prof. dr
inž. Nikola čubranič rekao je da smat
ra da su današnje diskusije urodile
plodom i upozorio na potrebu da se
kod rješavanja pitanja vezanih uz Os
novni zakon stvari moraju radikalno
riješiti u duhu zahtjeva današnje prak
se.

O sredstvima koja su osigurana za
geodetske radove u Hrvatskoj za ovu
godinu govorio je direktor Geodetske
uprave drug Dragnić Tošo. Prema nje-
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govim riječima osigurano je tri mili
jarde starih dinara za sve radove i to
dvije mlijarde iz budžeta općina, pet
stotina miliona daje Republika, a osta
tak Federacija i zainteresirane privred
ne organizacije. Sredstva su u odnosu
na 1967. godinu veća za 40%.

Drug Dragnić obavještava zatim
Skupštinu da je pri stručnom savjetu
Geodetske uprave formirana Komisija
koja treba da razradi cjelokupnu pro
blematiku struke, naročito probleme
vezane uz Osnovni zakon. Od te se Ko
misije očekuje mnogo, a postavljeni
zadatak treba da se obavi do Kongre
sa u Sarajevu.

Drug Kovačec Josip, izndo je pri
mjedbe sa terena na »Geodetski list«
i »Obavijesti«, Prigovara se uglavnom
na izbor tema u »Geodetskom Iistu«,
koje su u većini slučajeva naučna raz
matranja problema i traži teme pri
stupačne ljudima na terenu. »Obavi
jesti« ne izlaze redovito, pa su infor
macije većim dijelom zastarjele.

Prihvaćen je prijedlog da se za po
časne članove Saveza geodetskih inže
njera i gernetara Jugoslavije predlože
prof. inž. Slavko Macarol i prof. dr
inž. Franjo Braum, a za zaslužne čla
nove drugovi Krajziger Ivan, nastav
nik Geodetskog fakulteta i Lovrić Paš
ko, dipl. inž.

U diskusiji je zatim bilo govora o
osipanju članstva odnosno o neredo
vrtom plaćanju članarine, o pitanju
visine članarine i na kraju o financira
nju Geodetske tehničke škole (Vlahi
nič Anđelo, dipl. inž.).

Izbor novog Upravnog odbora, pred
sjednika Komisija, Nadzornog odbora
i delegata

Na prijedlog kandidacione komisije
(Jelačić Milan, dipl. inž., doc. dr inž.
Zvonimir Narobe i Galić Stjepan) iza
brani su u novi Upravni odbor za pred
sjednika Vlahinić Anđelo, dipl. inž., a
za članove: Frančula Nedjeljko, dipl.
inž. Peternel željko, dipl. inž. Božić
nik Marijan, dipl. inž., Stančić Branko,
dipl. inž., Kovačec Josip, georn., Jazić
živan, dipl. inž., Krajcer Vlado, dipl.
inž. i Lojen Mato, dipl. inž.

Za predsjednika komisija izabrani
su: za školstvo Ferenc Vladislav, dipl.
inž., za zakonodavstvo Jelačić Mdlan,
dipl. inž., za društvenu aktivnost Ka
najet Božidar, dipl. inž. i za produktiv
nost rada Fazlagić Fehim.

U Nadzorni odbor izabrani su Grge
tić Marija, dipl. inž., čubranič Nikola,
dipl. inž. i Matjačić Petar, d;ipl. inž.

Za delegate za Skupštinu Saveza
geodetskih inženjera i geometara Jugo
slavije u Sarajevu izabrani su doc. inž.
Veljko Petković ii Vlahinić Anđelo, dipl.
inž,

• Zaključci
Na osnovu izvještaja, diskusije i

pripreme za Kongres koji se održava
krajem ove godine, Skupština smatra
da je potrebno posebnu pažnju posve
titi većoj aktivnosti članova i učvršće
nju organizacije Podružnica te u tu
svrhu donosi slijedeće zaključke:

1. Voditi stalnu brigu za prijem no
vih članova, time da se u članstvo pri
mi što veći broj mladih stručnjaka ka
ko bi se i njima pružila mogućnost
društvene aktivnosti u podružnici.

2. Angažirati se u pripremama za
Kongres i Skupštinu Saveza GIG Ju
goslavije, posebno u pripremanju refe
rata i koreferata, te razmatranju pri
jedloga novog Statuta i drugih materi
jala za Kongres i Skupštinu.

3. Pružiti punu podršku i pomoć u
radu Komisije pri Stručnom Savjetu
Geodetske uprave u obradi problema
tike struke i službe te izradi teza za
donošenje odgovarajućih propisa.

4. Proanalizirati potrebe i priliv no
vih kadrova i dati odgovarajuće pri
jedloge zainteresiranim institucijama
za dugoročnije planiranje geodetskih
stručnjaka.

S. Dati punu podršku u realizaciji
Zakona o primanju na rad pripravni
ka i na taj način pomoći mladim stru
čnjacima u zapošljavanju.

6. Podrža.ti inicijative i ispitati mo
gučnosti za proširenjem geodetske dje
latnosti izvan i unutar naše zemlje, da
bi se na taj način pronašla mogućnost
zaposlenja što većem broju naših stru
čnjaka.
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7. Posvetiti veću pažnju stručnoj i
aktuelnoj informiranosti članstva.

8. Društvenu aktivnost i nadalje
provoditi putem održavanja stručnih i
stručno-popularnih predavanja iz prak
se te diskusija na ak.tuelne teme iz
geodetske djelatnosti, organiziranjem
ekskurzija, izložbi i društvenih večeri.

9. Uključiti se u organizaciju pro
slave SO-godišnjice postojanja Geodet
skog fakulteta i uzeti što većeg učeš
ća u proslavi tog jubileja.

10. Uspostaviti veću suradnju sa
studentskom organizacijom Geodet-

skog fakulteta i omladinskom organi
zacijom Geodetske tehničke škole.

• Konstituiranje novog Upravnog od
bora - Na prvom sastanku 24. svibnja
ove godine konstituiran je ovako novi
Upravni odbor: predsjednik Vlahinić
Anđelo, dipl. inž., potpredsjednik Pe
temel Željko, dipl. inž., tajnik Fran
čula Nedjeljko, dipl. inž., blagajnik Bo
žičnik Marijan, dipl. inž. i članovi:
Stančić Branko, dipl. inž., Kovačec Jo
sip, geom., Jazić živan, dipl. inž., Kraj
cer Vlado, dipl. inž. i Lojen Mato, dipl.
inž.

SJEDNICA PREDSJEDNišTVA SAVEZA GIG-a HRVATSKE
Dana 23. III 1968. u prostorijama

SITH-e održana je sjednica predsjed
ništva SGIG Hrvatske sa islijedećim
dnevruirn redom:

1. Organizaciona pitanja i rad Sa
veza
a) analiza rada u 1967. godini
b) zadaci Saveza u 1968. godini

2. Analiza finanaijskog stanja
Saveza

3. Pripreme za Kongres i Skupštinu
SGIG Jugoslavije

4. Razno
Sjednici je prisustvovalo 12 člano

va. Uz podružnicu Zagreb, zastupljene
su bile i podružnice Bjelovar, Sl. Brod,
Split i Vinkovci.

Izvještaj o radu Saveza podnio je
tajnik drug Narobe, a u nastavku ga
je dopunio predsjednik Saveza drug
škegro. U izvještaju je između ostalog
naglašeno da su na Skupštini SIT Hr
vatske drugovi Petković i Car izabra
ni na prijedlog našega Saveza za za
služne članove SITH-e.

Prof. Janković je kao predsjednik
komisije za primjedbe na prednacrt

Zakona o premjeru i katastru zemljiš
ta detaljno izvjestio o radu komisije
a također i o rezultatima razgovora sa
direktorom Savezne Geodetske uprave
i predsjednikom Saveza GIG-a Jugo
slavije.

U dužoj diskusiji uz sudjelovanje
svih prisutnih, sekretarijatu Saveza je
data puna podrška za daljnje akcije u
pogledu primjedbi kako na republički
tako i na Osnovna. zakon o premjeru i
katastru zemljišta.

Nakon analize financijskog stanja,
u diskusiji su još dotaknuta neka pi
tanja članarine, Goodetskog lista te za
pošljavanja mladih kadrova.

Predsjedavajući drug škegro izvi
jesnio je prisutne o rezultatima sastan
ka predsjedništva SGIGJ u Sarajevu,
te nekim pitanjima u vezi održavanja
Kongresa i Skupštine SGIGJ, Kongre
sa o vodama i drugim međunarodnim
stručnim manifestacijama u 1968.

Na kraju je utvrđen broj delegata
po podružnicama za Skupštinu SGIGJ
te ostala zaduženja povodom održava
nja Kongresa i Skupštine novembra
1968. u Sarajevu.

MEĐUNARODNI KONGRES FOTOGRAMETRIJE
XI Međunarodni kongres fotogra

metrije održat će se u Laussanne-i od
8. do 20. srpnja ove godine. Znanstve
no-tehnički program Kongresa odvijat
će se u sedam komisija. Uz Kongres
organizirana je Međunarodna izložba
fotogrametrije, stručne ekskurzije i tu
rističke ekskurzije za sve učesnike.

Detaljan program Kongresa može
se pogledati u Savezu geodetskih inže
njera i geometara Hrvatske, Benislavi
ćeva 6 u Zagrebu ili kod tajnika Save
za druga doc. dr inž. Zvonimira Naro
bea, Kačićeva 26.
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VIJESTI IZ GEODETSKOG FAKULTETA
Kupnja geodimetra - Geodetska po
duzeća »Geozavod« Zagreb, Zavod za
fotogrametriju Zagreb, »Geobiro« Za
greb, Zavod za novu izmjeru zemljišta
Split, Zavod za novu izmjeru zemljišta
Rijeka i Zavod za novu izmjeru zem
ljišta Osijek kao članovi Poslov
nog udruženja geodetskih privrednih
organizacija potpomogli su Zavod za
višu geodeziju Geodetskog fakulteta u
Zagrebu za kupnju jednog geodimetra.
Uvjeti za upis na Samostalni prvi stu
panj nastave - Geodetski fakultet
Sveučilišta u Zagrebu pod br. 393/1-
1968. od 4. lipnja ove godine izdao je
slijedeću obavijest o upisu na Samo
stalni I stupanj nastave na Geodet
skom fakultetu u Zagrebu u školskoj
godini 1968/69. (izvanredni).

1. Za upis se mogu prijaviti:
a) građani koji su završili Srednju

geodetsku školu i nakon završene ško
le proveli 2 godine u geodetskoj struci,

b) građani koji nemaju odgovara
juću školsku spremu pod a), a imaju
najmanje petogodišnju radnu praksu
u geodetskoj struci, stariji od 18 go
dina uz polaganje prijemnog ispita iz
hrvatskosrpskog jezika , matematike,
fizike, niže geodezije i geodetskog cr
tanja (gradivo Srednje geod. škole).

2. Prijave za upis taksirane sa N.
din 0,50 predaju se odnosno dostav
ljaju do 1. IX 1968. Geodetskom fakul
tetu u Zagrebu, Kačićeva ulica 26.

Prijavi treba priložit]:
a) originalnu svjedodžbu o završ

nom ispitu tražene škole,
b) potvrdu i mišljenje državnog or

gana, ustanove, privredne ili društve
ne orga_n:izacije o provedenoj radnoj
praksi u struci,

c) izvod iz matice rođenih,
d) dvije dopisne karte s adresom.
Prijemni !ispit za kandidate pod l.b)

održat će se između 11. i 15. IX 1968.
o čemu će kandidati biti blagovreme
no obaviješteni dopisnom kartom, a
upis primljenih kandidata izvršit će
se u vremenu od 25, IX do zaključno
5. X 1968. godine.

Napomena:
Prema odluci Savjeta Fakulteta u

pis će se izvršiti ukoliko bude prijav
ljeno najmanje pet kandidata.

Sve obavijesti j uvjete plaćanja mo
gu se dobiti u tajništvu Fakulteta.

ODRžANA PREDAVANJA
»Geozavod«, zavod za projektiranje

i izvođenje geodetskih radova Zagreb
pri-redio je na dan 5. ožujka predava
nje na temu »Komasacije ii. kartogra
fija«. Walter Leibbrand iz Stuttgarta.

Geodetski fakultet Sveučilišta u Za
grebu pniredio je slijedeća predavanja:

Profesor dr Wolfgang Pillew:izer,
predstojnik Instituta za kartografiju
Univerziteta u Dresdenu održao je 8.
svibnja predavanje »Izrada karata na
osnovu znanstvenih istraživanja u Cen
tralnoj Aziji i Svalbardima (Spitzber
gi)«, a 9. svibnja predavanje »Metode
grafičkog oblikovanja temat. karata«.

Dr inž. Manfred Bonatz, kustos In
stituta za teorijsku geodeziju pri Uni
verzitetu u Bonnu održao ja 20. svib
nja predavanje »Mogućnosti elektro
optičkog ~ elektronskog mjerenja du
žina«, a istog dana demonstrirao rad
s Geodirnetrom 4 B.

Dr inž. Manfred Bonatz održao je
30. svibnja predavanje »Metode odre
đivanja varijacija oblika zemlje«.

Prof. dr inž. Nikola Cubranič odr
žao je 23. svibnja predavanje »Korela
cija u geodeziji«.

DIPLOMIRALI - 30. svibnja o. g.
Nada BOBIC, rođena 18. XII 1940.

u Beogradu. Diplomski rad: Teorija
plohe s primjenom na geod. liniju.

Borislav ĐIKANOVIC, rođen 8. VI
1937. u Islam-Grčkom, Benkovac. Di
plomski rad: Turističko saobraćajna
karta SFRJ u mjerilu 1 : 500.000.

Mustafa MEHMEDAGić, rođen 14.
IX 1939. u Sarajevu. Diplomski rad:
Idejni projekat ceste III reda Vitoše
vo-Jadranska magistrala kod Bakra.

Zdenka MILKOVIC, rođen 21 XI
1933. u Zagrebu. Diplomski rad: Ispiti
vanje tačnosti predodžbe reljefa na os
novnoj državnoj karti 1 : 5.000.

110



PRVI IN2ENJERI GEODEZIJE NA
I STUPNJU STUDIJA GEODETSKOG

FAKULTETA U ZAGREBU
Od 22. do 27. travnja ove godine di

plomirali su na Samostalnom prvom
stupnju studija Geodetskog fakulteta:

Josip KRlžOVAN, rođen 3. XII
1934. u Vel. Korenovom. U pismenom
dijelu završnog ispita kandidat je iz
radio slijedeći zadatak: Izjednačenje
poligonske mreže približnom metodom
uvjetnih mjerenja.

!van CAR, rođen 7. XII 1929. u Ma
nestrima. Pismeni rad završnog ispita:
Idejni projekt ceste III reda sa kolni
kom širine S metara.

Bogdan KRALJ, rođen 15. XI 1933.
u Zagrebu. Pismeni rad završnog ispi-

ta: Idejni projekt željezničke pruge II
reda.

VLadinzir KRčMAR, rođen 26. V
1940. u Bjelovaru. Pismeni rad završ
nog ispita: Hidrološki proračun mikro
akumulacije »Breznica« za natapanje.

NOVE KNJIGE

Prof. dr inž. Nikola CUBRANIC:
Teorija pogrešaka s računom izjedna
čenja • Izdanje »Tehnićke knjige«, Za
greb, 1967. Stranica 391. Cijena N. din.
50,00.

Prof. mz. Slavko MACAROL:
Praktična geodezija • Izdanje »Tehnič
ka knjiga«, Zagreb, 1968. Stranica 723.
Cijena N. din. 100,00.

IN MEMORIAM JAROMIRU MARAšEK

Dan 22. septembra 1967. godine,
nakon duže bolesti, umro je u Sara
jevu Jaromir Marašek, geodeta i je
dan od pionira katastarske službe u
Bosni i Hercegovini.

Jaromir Marašek rodio se 9. marta
1886. g. u Karlovcu, a tehničku školu
završio je 1909. godine u Sarajevu.

Gotovo SO godina Marašek Jaromir
radio je u službi katastra u Bosni i
Hercegovini.

Odmah po završetku tehničke ško
le stupa u službu katastra u Sarajevu,
a zatim službuje u mnogim mjestima
Bosne i Hercegovine. Na njegove ra
dove i sada nailazimo u Nevesinju,
Gacku, Bileću, Trebinju, Foči, Grača
nici kao i u drugim mjestima širom
BiH. Svi njegovi radovi izvršavani su
uvijek uredno i pedantno i mogu slu
žiti kao primjer stručnog i savjesnog
rada.

Poslije Oslobođenja kada je tre
balo obnoviti katastarsku službu u
SRBiH pošto je katastar, uslijed rat
nog pustošenja, bio djelomično uni
šten i dezorganizovan Jaromir Mara
šek nastavlja sa radom u Republičkoj
Geodetskoj upravi gdje je sa svojim
iskustvom i radom mnogo doprinio
na pripremanju raznih uputstava za

obnovu katastra i obuku novih mla
dih kadrova u BiH.

U službi katastra ostao je punih
43 godine kao aktivni službenik, a na
kon toga je otišao u zasluženu miro
vinu .I kao penzioner nastavio je da
radi. ne iz neke materijalne koristi
niti potrebe većl zato što Marašek Ja.
romir nije mogao bez rada jer je u
radu nalazio zadovoljstvo što ga je
održavalo i osvježavalo te je radi to
ga bio voljan da radi i bez ikakove
materijalne koristi.

U kontaktu sa mlađim kolegama
bio je pristupačan i uvijek spreman
da sa svojim bogatim iskustvom, na
ročito u bosanskom katastru, pruži
nesebično pomoć i da savjet svakome
tko mu se obratio.

Smrću Jaromira Marašeka geodet
ski stručnjaci u Bosni i Hercegovini
gube iz svoje sredine najstarijeg ko
legu, pionira katastarske službe uBiH,
ali će im ostati u dugom sjećanju nje
gov lik vrlo savjesnog i pedantnog
službenika, odličnog stručnjaka, vese
log i druželjubivog kolege koji je ži
vio i radio za geodetsku struku i slu
žbu.

Neka je slava pokojnom kolegi Ja-
romira Marašeku! A. A. 
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